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Protokół Nr 36/2022 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

Rady Powiatu Mławskiego 

odbytego w dniu 27 września 2022 roku 

pod przewodnictwem 

Pani Elżbiety Bieńkowskiej– Przewodniczącej Komisji 

 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Otworzyła trzydzieste szóste posiedzenie Komisji , powitała Członków Komisji i zaproszonych gości. 

 

Punkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

W posiedzeniu uczestniczyło 7 członków Komisji, wobec czego obrady są prawomocne. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Poinformowała, że Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 35/2022. 

 

Punkt 4 

Uchwalenie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie porządku obrad 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4. Uchwalenie porządku obrad 

5. Informacja na temat funkcjonowania Mławskiej Hali Sportowej w Mławie. 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu mławskiego oraz informacja o kształtowaniu 

    się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze 2022 roku w zakresie działania Komisji 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie zmiany w Regulaminie 

    określającym wysokość i szczegółowe warunki wypłacania dodatków do wynagrodzenia 

    zasadniczego oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

    ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycieli. 

8. Informacja na temat rekrutacji młodzieży do szkół ponadpodstawowych na rok szkolny 

    2022/2023 

9. Zapytania i wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Komisja jednogłośnie przyjęła porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącą Komisji. 

 

 

 



Punkt. 5 

Informacja na temat funkcjonowania Mławskiej Hali Sportowej w Mławie. 

 

Pan Dariusz Sowiński- Dyrektor Mławskiej Hali Sportowej w Mławie 

Na wstępie poinformował, że funkcjonowanie Mławskiej Hali Sportowej od początku roku szkolnego 

2022/2023 zaczęło się normalnie i wszystkie imprezy sportowe odbywały się zgodnie z planem. 

Jednak z początkiem marca zaczęli napływać do nas uchodźcy z Ukrainy dlatego też priorytety 

musiały zostać zmienione. W związku z tym struktura Hali musiała zostać dostosowana do wymagań 

pozwalającym przyjęcie uchodźców. Do 11 września w Mławskiej Hali gościli uchodźcy z Ukrainy. 

Po ich pobycie musiały zostać wykonane ze środków własnych drobne naprawy bo dokonane zostały 

zniszczenia. Następnie od września MHS została znowu oddana do wcześniejszego użytku zgodnie 

z kalendarzem imprez sportowych i kulturalnych. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Zapytała jak wygląda kalendarz imprez w Mławskiej Hali Sportowej? 

 

Pan Dariusz Sowiński – Dyrektor Mławskiej Hali Sportowej w Mławie 

Odpowiedział, że na pewno będą organizowane coroczne zawody międzyszkolne dla szkół średnich 

jak i dla szkół podstawowych jest też przewidziana oferta. Program Mławski Olimpijczyk ponownie 

zaczął funkcjonować. Pozostała oferta to np. Program Lig ambasadorskich, czyli zajęcia z 

badmintona, tenisa, piłka koszykowa i piłka siatkowa, który też jest już organizowany.  

W październiku będzie  impreza rangi mistrzowskiej, druga edycja Memoriału Grzegorza 

Morawskiego. W grudniu mistrzostwa Polski w tenisie stołowym. Po nowym roku ruszy sekcja  tenisa 

stołowego dla dzieci. Jeśli chodzi o imprezy kulturalne to w listopadzie organizowany będzie kabaret. 

W grudniu koncert Zespołu Śląsk. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska – Przewodnicząca Komisji 

Zapytała również o duży Turniej Sportowy, który był przez wiele lat organizowany  dla klas drugich 

i trzecich. Czy będzie kontynuowany? 

 

Pan Dariusz Sowiński – Dyrektor Mławskiej Hali Sportowej w Mławie 

Odpowiedział, że będzie on nadal kontynuowany. Będzie jedynie rozgrywany w tygodniu a nie jak 

miało to miejsce w poprzednich latach-w weekendy. Wszystko ze względów finansowych. Nie ma 

środków na zapłaty nauczycielom w weekendy. 

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji 

Zadał pytanie odnośnie dochodów własnych Mławskiej Hali Sportowej. Powiedział, że przez ponad 

pół roku Hala była zajęta przez uchodźców dlatego też nie przynosiła zysków. Zapytał jak wygląda 

budżet na pierwsze półrocze, gdyż dochody własne zostały zrealizowane tylko w 25-26%. Czy 

Dyrektor nie będzie miał problemów z realizacją budżetu? A także jak wyglądała opieka nad osobami 

z Ukrainy? 

 

Pan Dariusz Sowiński – Dyrektor Mławskiej Hali Sportowej w Mławie 

Odpowiedział, że faktycznie, ponad 70% dochodów to środki z wynajmu, które nie mogły być 

realizowane ze względu na pobyt uchodźców w Hali Sportowej. Mimo wszystko główne dochody są 

w miesiącach jesiennych, więc wierzy, że budżet zostanie zrealizowany w stopniu, który nie będzie 

odczuwalny. Pozostałe dochody to dzierżawa z reklamy, które znacząco spadły, dochody z turniejów, 

które też nie mogły się odbywać. 

Jeśli chodzi o uchodźców to głównie Dyrektor miał na głowie opiekę nad nimi przy wsparciu 

finansowym ze Starostwa Powiatowego. 

 

 



Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji 

Zapytał jak na przyszłość układają się ceny energii i gazu? 

 

Pan Dyrektor Dariusz Sowiński – Dyrektor Mławskiej Hali Sportowej 

Odpowiedział, że spodziewa się oszczędności na energii, gdyż Hala posiada w 90% oświetlenie led i 

ma zamontowane panele fotowoltaiczne. Posiada umowę na cały przyszły rok więc ma nadzieję, że 

te ceny się nie zmienią. 

 

Pani Jolanta Karpińska – Członek Komisji 

Zapytała czy wracają kluby sportowe, które z racji pandemii nie funkcjonowały. 

 

Pan Dariusz Sowiński – Dyrektor Mławskiej Hali Sportowej 

Poinformował, że kluby sportowe będą znowu funkcjonowały i jest ich bardzo dużo na chwilę obecną. 

Nadmienił również, że Uchwałą Rady Powiatu z 2006 roku Mławska Hala Sportowa dla klubów 

sportowych z Miasta Mława jest udostępniana dla dzieci nieodpłatnie. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Podziękowała Panu Dyrektorowi Mławskiej Hali Sportowej za informacje, pogratulowała działań  i 

pozytywnego podejścia do swojej pracy. Życzyła wszystkiego dobrego w dalszych planach, 

działaniach. 

 

Punkt 6 

Informacja o przebiegu wykonania budżetu powiatu mławskiego oraz informacja o 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej za I półrocze 2022 roku w zakresie działania 

Komisji. 

 

Pani Mariola Rostkowska- Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowo-Budżetowego 

Poinformowała, że w Oświacie nie jest źle. W danym roku tylko kilka jednostek zwróciło się o 

zwiększenie środków na subwencje. Jednostki wystąpiły o zwiększenie środków na energię np. 

Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna wystąpiła o 5 tysięcy, które zostaną wprowadzone do planu 

finansowego Starostwa Powiatowego. Powiedziała, że Mławska Hala jako jedyna zrealizowała 

jedynie 55% planu dochodów w ramach Oświaty ze względu na to, że gościła uchodźców. 

Pozostawione jest w Starostwie około 200 tys. zł wolnych środków, które mogą zostać wykorzystane 

na koszty energii. Są także środki pozostałe z podwyżek mających miejsce w maju i we wrześniu a 

także z odpraw emerytalnych w kwocie około 300 tys. zł. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Członek Komisji 

Zadał pytanie odnośnie Mławskiej Hali Sportowej, którą finansują dwa samorządy. Jak wygląda 

realizacja planu budżetowego przez drugi samorząd? 

 

Pani Mariola Rostkowska- Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowo-Budżetowego 

Odpowiedziała, że zgodnie z umową w harmonogramie 1/12 płaci ten samorząd. W Uchwale 

sierpniowej jest uwzględniona dotacja 86 tys. zł, które są po stronie dochodów. Powiedziała, że 

dochody otrzymane od Wojewody z wynagrodzenia na uchodźców stanowiły 190 tys. zł, które zostały 

podzielone między Starostwo Powiatowe i Urząd Miasta po połowie. W planie budżetu jest także 

uwzględnione po 35 tys. zł na remont dachu, które zostały otrzymane z Urzędu Miasta. W kosztach 

Mławskiej Hali partycypuje Miasto w 50%. 

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji 

Zapytał jaka jest aktualna stopa oprocentowania kredytów? 

 

 



Pani Mariola Rostkowska- Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowo-Budżetowego 

Pani Dyrektor poinformowała, że w chwili obecnej jest trzymiesięczny WIBOR gdzie zakładana jest 

górna granica około 7,60%. Powiedziała, że przy kredycie na około 200 tys. zł za pierwsze półrocze 

jest wykonanie 150 tys. zł na plan 620 tys. zł.  Posiadana jest bardzo dobra umowa z bankiem gdzie 

odsetki są ponad 5%. Dodała również, że obligacje to 7,32%. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz– Członek Komisji 

Zapytał czy powiat mławski otrzymał wsparcie finansowe rządu dla samorządów? 

 

Pani Mariola Rostkowska– Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowo-Budżetowego 

Odpowiedziała, że to wsparcie 6 76 000, 00 zł dla każdego powiatu jest przewidziane w ustawie 

odnośnie podatków dochodowego od osób prawnych plus środki z tzw. subwencji równoważącej, 

czyli jeśli danych środków nie otrzymamy w danym roku to zostaną one otrzymane w przyszłym. 

Subwencja ta dotyczy to przeliczeń odnośnie długości posiadanych dróg. Na dany rok jest przyznane 

6 085 tys. zł. 

 

Pan Tomasz Chodubski- Członek Komisji 

Stwierdził, że otrzymaliśmy pozornie optymistyczne informacje, że w Oświacie powstały 

oszczędności. Nie jest to sytuacja pozytywna, ponieważ Zarząd dokonał zmian zwiększając liczbę 

uczniów w szkołach. W związku z tym nauczyciel ma więcej uczniów w klasach a co za tym idzie 

więcej pracy przy takim samym wynagrodzeniu kiedy te klasy były mniej liczne. Uważa, że 

pogorszyły się warunki nauczania i bezpieczeństwa uczniów. Zasugerował, że może była to zbyt 

szybko podjęta decyzja i jest ciekawy czy dzięki takim zmianom powstaną duże oszczędności.   

 

Pani Mariola Rostkowska- Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowo-Budżetowego 

Odniosła się do tego mówiąc, że nie są zabierane szkołom żadne środki. Analizując wszystkie plany 

otrzymane od Wojewody, od Ministra widzimy na czym szkoły mogą zaoszczędzić. 

Najprawdopodobniej w październiku szkoły będą występować do Zarządu, że brakuje im pieniędzy 

dlatego też trzeba posiadać jakieś oszczędności. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Członek Komisji 

Zapytał o sprawę finansowania nowo budującej się hali sportowej przy ZS Nr 4 w Mławie? 

 

Pani Mariola Rostkowska- Z-ca Dyrektora Wydziału Finansowo-Budżetowego 

Powiedziała, że umowa jest podpisana i jest uwzględniona w planie budżetowym. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Podsumowała wypowiedź Pana Chodubskiego, że jeśli chodzi o liczbę uczniów w klasach to ich 

większa liczba nie wypłynęła znacząco na ich komfort. Lepiej, żeby było tych uczniów w klasie 

powyżej 24 osób niż szkoły miałyby wprowadzać dwuzmianowy system pracy, który na pewno nie 

cieszył by się zadowoleniem. 

 

Pan Zbigniew Markiewicz- Członek Komisji 

Podkreślił, że w placówkach miejskich 24 osobowy oddział jest oddziałem samofinansującym się. 

Jeśli natomiast jest więcej uczniów w klasie to automatycznie jest większe dofinansowanie, którego 

szkoły potrzebują z racji m.in. dużych kosztów utrzymania. Dodał również, że mimo dużych kosztów 

wszystkie placówki są potrzebne, zarówno Rodzinny Dom Dziecka jak i Placówki Samorządowe. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Wyraziła zdanie, że planowana liczba uczniów w oddziale nie ma wpływu na liczbę uczniów w 

Liceach w takich miejscowościach jak np. Strzegowo czy Radzanów. Jedynie na wybór szkoły przez 

uczniów może mieć wpływ atrakcyjność zawodów, wiele projektów, które w danych szkołach są 



realizowane a także przede wszystkim jakość kształcenia. 

 

 

Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie zmiany w Regulaminie 

określającym wysokość i szczegółowe warunki wypłacania dodatków do wynagrodzenia 

zasadniczego oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycieli. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Poinformowała, że od 1 września zostały wprowadzone zmiany między innymi dotyczące awansu 

zawodowego nauczycieli. Zostały pominięte dwa stopnie, czyli nauczyciel stażysta i kontraktowy. 

Nauczyciel rozpoczynający pracę, czyli nauczyciel początkujący ma 4 lata, żeby zdobyć tytuł 

nauczyciela mianowanego. W związku z powyższym została wprowadzona zmiana, że taki 

nauczyciel musi mieć opiekuna stażu, który teraz będzie miał tytuł mentora. Mentorowi przysługuje 

dodatek funkcyjny. Jest konieczność uzgadniania zmian w Regulaminie określającym wysokość i 

szczegółowe warunki wypłacania dodatków dotyczących wynagrodzeń nauczycieli ze Związkami 

Zawodowymi. Wspólnie z czterema związkami zawodowymi została ustalona kwota dodatku 

funkcyjnego dla mentora w wysokości 4 % wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela mianowanego 

co daje kwotę 143,88 zł. Siedmioro nauczycieli rozpoczęło pracę jako mentorzy. Do tej pory 

przeznaczane było 2,5 % dla nauczyciela dyplomowanego, czyli więcej o 38,28 zł. Na dzień 

dzisiejszy wynagrodzenie nauczyciela mianowanego jest w kwocie 3597,00 zł. W roku szkolnym 

będzie kosztowało to 13104,00 zł. Nauczyciele będący na ścieżce awansu zawodowego na starych 

zasadach mają okres przejściowy do końca sierpnia 2027 roku i oni mają jeszcze opiekuna stażu. 

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji 

Zadał pytanie jakie są różnice minimalnych wynagrodzeń między nauczycielem początkującym, 

mianowanym i dyplomowanym? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że po podwyżce między nauczycielem początkującym a mianowanym jest to około 

170,00 zł a między mianowanym a dyplomowanym jest to około 600 zł. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały Rady Powiatu Mławskiego w sprawie zmiany w 

Regulaminie określającym wysokość i szczegółowe warunki wypłacania dodatków do 

wynagrodzenia zasadniczego oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw nauczycieli. 

 

 

 

Punkt 8 

Informacja na temat rekrutacji młodzieży do szkół ponadpodstawowych na rok szkolny 

2022/2023. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Poinformowała, że na chwilę obecną we wszystkich szkołach ponadpodstawowych a także Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym, jest 2785 uczniów w 131 oddziałach, w tym 5 grup przedszkolnych w 

szkole specjalnej gdzie jest 157 dzieci.  W I Liceum jest 149 uczniów w pięciu oddziałach, w ZS Nr 

1 jest 178 uczniów w sześciu oddziałach, w ZS Nr 2 160 uczniów w pięciu oddziałach, w ZS Nr 3 

177 uczniów w sześciu oddziałach, w ZS Nr 4 180 uczniów w sześciu oddziałach. Razem 844 

uczniów klas pierwszych w dwudziestu ośmiu oddziałach. Średnia oddziału to 30,14. 

Następujące zmiany miały miejsce w rekrutacji za zgodą Zarządu: w ZS Nr 1 zaplanowany był 



łączony oddział, gdzie miały być kształcone dwa zawody po 15 osób, technik elektryk i technik 

programista. Jednak zostały utworzone dwa odrębne oddziały po 30 osób. W ZS Nr 2 planowany był 

oddział integracyjny w branżowej szkole pierwszego stopnia, gdzie na początku rekrutacji konieczne 

są trzy orzeczenia o potrzebie kształcenia specjalnego, jednak były tylko dwa. Wobec powyższego 

został utworzony jeden oddział standardowy 30 osobowy. W ZS Nr 3 planowane były dwa oddziały 

w wielozawodowej klasie w szkole branżowej pierwszego stopnia, utworzono trzy. W ZS Nr 3 został 

także utworzony jeden oddział przygotowawczy dla uczniów z Ukrainy 25 osobowy. W ZS Nr 4 

zamiast oddziału łączonego, dwuzawodowego: technik handlowiec i technik rachunkowości, zostały 

utworzone dwa odrębne oddziały. 

Zwiększa się liczba nauczeń indywidualnych. W I Liceum jest jedno nauczanie indywidualne, w ZS 

Nr 2 dwa, w ZS Nr 3, cztery nauczania indywidualne. Razem 7 nauczań indywidualnych. W Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym dwanaście nauczań indywidualnych, w tym w Szkole Podstawowej jedno, 

w PDP trzy i osiem indywidualnych zajęć rewalidacyjno-wychowawczych młodzieży z głębokim 

upośledzeniem. 

W ZS Nr 3 w ubiegłym roku było 15 zawodów, obecnie jest 19. Zawody, w których młodzież kształci 

się to: cukiernik-5 osób, blacharz samochodowy-2 osoby, elektromechanik pojazdów 

samochodowych-3 osoby, elektromechanik-1 osoba, elektronik-2 osoby, elektryk-6 osób, fotograf-1 

osoba, fryzjer-26 osób, kelner-1 osoba, kucharz-5 osób, lakiernik samochodowy-2 osoby, mechanik 

pojazdów samochodowych- 18 osób, mechanik operator pojazdów i maszyn rolniczych-5 osób, 

monter sieci instalacji urządzeń sanitarnych- 3 osoby, monter zabudowy robót wykończeniowych w 

budownictwie- 3 osoby, sprzedawca- 2 osoby, ślusarz- 2 osoby, krawiec- 1 osoba, piekarz- 2 osoby. 

Łącznie 90 osób. 

Do szkół dojeżdża 50,6% uczniów, natomiast 49,4% jest uczniów miejscowych. 

W klasach pierwszych w Liceum wybrało kształcenie 300 uczniów, czyli 35,55%, w Technikum 394 

uczniów, czyli 46,68%, w Branżowej Szkole Pierwszego Stopnia 150 uczniów, czyli 70,77%, ogółem 

w Szkołach Ogólnokształcących 35,55%, w Szkołach Zawodowych 544 uczniów, czyli 64,45%. 

 

Pan Michał Danielewicz- Członek Komisji 

Zapytał ile godzin zajęć dydaktycznych tygodniowo mają uczniowie z klas wielozawodowych? 

Zapytał też czy uczniowie są kontrolowani z odbywania praktyk ze strony szkoły? 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Odpowiedziała, że jest to 14 godzin tygodniowo przedmiotów ogólnokształcących. Powiedziała też, 

że klasy pierwsze i drugie mają po 3 dni nauki (około 18 godzin) i 2 dni praktyk u pracodawcy. A 

klasy trzecie mają 3 dni praktyk i 2 dni nauki w szkole (około 12 godzin). Uczniowie są kontrolowani 

z praktyk. Szkoła ma podpisaną umowę z pracodawcą a także jest powołany kierownik kształcenia 

praktycznego. 

 

Pani Barbara Gutowska- Członek Komisji 

Zaznaczyła, że pracodawcy otrzymują wynagrodzenie dopiero wtedy, kiedy uczeń zda egzamin. Z 

tego tytułu niestety nie wszyscy pracodawcy chętnie przyjmują praktykantów. 

 

Pani Bożena Tomkiel- Dyrektor Wydziału Edukacji i Zdrowia 

Powiedziała, że jeżeli uczeń przystąpi i zda egzamin zawodowy wtedy pracodawcy otrzymują 

wynagrodzenie za opiekę nad praktykantem. Uczniowie przystępują do dwóch egzaminów: część 

uczniów do egzaminu zawodowego w CECHu a część do egzaminu OKE, które są na wyższym 

stopniu trudności. Uczniowie otrzymują też kilku procentowe wynagrodzenie za praktyki. Dodała, że 

w każdej klasie młodzież jeździ na czterotygodniowe kursy dokształcania zawodowego do Ośrodków, 

które prowadzą kształcenie w danym zawodzie. 

 

 

 



Punkt 9 

Zapytania i wolne wnioski. 

 

Zapytań i wniosków nie zgłoszono. 

 

 

Punkt 10 

Zamknięcie posiedzenia. 

 

Pani Elżbieta Bieńkowska- Przewodnicząca Komisji 

Zamknęła trzydzieste szóste posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki, podziękowała 

radnym oraz zaproszonym gościom. 

 

 

 

                      Przewodnicząca Komisji 

 

                          Elżbieta Bieńkowska 

 

 
Sporządziła: 

Agnieszka Wisińska 
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